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CONCEPT Verslag 125e Bondsvergadering Bond van 

Volkstuinders  

 

Zaterdag 8 juni 2024 – tuinpark Ons Lustoord 

 
1.  Opening, mededelingen, orde vergadering, ingekomen stukken 
Eric van der Putten (voorzitter bondsbestuur, tuinder op Sloterdijkermeer), opent de 125ste 

bondsvergadering en heet iedereen welkom.  

• Speciaal welkom aan erelid Pieter van den Hoed (tuinder op Dijkzicht) en aan Ineke ten Hoedt 

(bestuurslid van de AVVN).  

• Voorzitter stelt bestuursleden aan de voor: Monique Hollenkamp (algemeen bestuurslid, 

tuinder op Nut en Genoegen), Annemieke Timmerman (secretaris, tuinder op Wijkergouw), 

Theo Mondij (penningmeester, tuinder op Buikslotermeer) 

• Eric stelt ook de aanwezige medewerkers van het bondsbureau voor: Nancy van de Heide en 

Sandra Schloss (afdeling secretariaat), Marianne Kraaij en Irma van der Plas (afdeling 

financien) en Els de Wit (hoofd bondsbureau) 

• Dank aan Tuinpark Ons Lustoord voor de gastvrijheid. Afdelingsbestuurder Stef Rijneker heet 

iedereen namens Ons Lustoord welkom. 

• Eric leest voor uit ‘Amstelglorie, De volkstuin van Jan Wolkers’. In vervolg hierop, ter 

herdenking aan Jan Wolkers en alle andere overleden tuinders houden we 1 minuut stilte.  

• Aantal aanwezigen is bij aanvang van de vergadering 58 + 1 machtiging. 1 

• Punt 8. Benoemingen worden na agendapunt 3 aangekondigd, dan volgt stemming en telling 

en voor de rondvraag bekendmaking. Bondsvergadering begrijpt deze volgorde. 

• Stemwijze: Voor de besluiten die met handopsteking worden genomen heeft iedere 

bondsafgevaardigde 1 (blauwe) kaart ontvangen waar voor-tegen-blanco meegestemd kan 

worden. Voor de benoemingen is een stembriefje uitgedeeld met alle namen daarop. Alle 
voorstellen worden met gewone meerderheid van stemmen (d.w.z. 50% + 1) aangenomen. 

• De bondsvergadering stemt in met de leden van de stemcommissie: Jack van Lieshout (Nut 

en Genoegen) Leonie Groothusen (Lissabon) en Jan Reijerkerk (Nieuw Vredelust)  

• Eric meldt dat De Bongerd niet aanwezig is op deze bondsvergadering omdat op dit moment 

het startschot wordt gegeven voor alle feestelijkheden rond hun 100-jarig bestaan waaronder 
het toekennen van het Keurmerk Natuurlijk Tuinieren. Na de bondsvergadering is bekend dat 

het keurmerk met 4 stippen is behaald. Gefeliciteerd, applaus!  

• Eric geeft Klaas Breunissen het woord, lid van de Bondscommissie Ruimtelijke Ordening 

(BCRO) en tuinder op Wijkergouw. Klaas geeft een korte toelichting op de werkzaamheden 

van de BCRO en roept belangstellenden voor deze commissie om zich te melden bij hem. 
Verder geeft Klaas een toelichting op het plan om in het jaar dat Amsterdam 750 jaar bestaat 

(2025), een voorstel aan te bieden aan de gemeente voor 750 nieuwe volkstuinen voor de 

Amsterdammers. Hij roept iedereen op om geschikte locaties, stukjes land te melden. 
 

 
1 Na aanvang van de bondsvergadering zijn er nog 3 bondsafgevaardigden binnengekomen. Het totale aantal 
kwam daarmee op 61 bondsafgevaardigden + 1 machtiging. 
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2. Vaststellen verslag vorige bondsvergadering 9 december 2023 

Er zijn geen schriftelijke tekstuele wijzigingen binnengekomen. 
1. Johan (Water-Land) Op pag. 6 van het verslag onder 10.2 Rondvraag. Mijn verzoek was als 

volgt: ‘Ik zou het bondsbestuur willen vragen de mogelijkheden te (laten) onderzoeken van 

een raamovereenkomst voor de gezamenlijke inkoop van biologische materialen als potgrond, 
tuinaarde, compost, meststoffen, bestrijdingsmiddelen e.d.’.  

De tekst van het verslag wordt hierop aangepast. Het antwoord op het verzoek niet. 
2. Johan (Water-Land) Op pag. 6 van het verslag onder 10.6 Rondvraag. Mijn verzoek was als 

volgt: ‘Ik zou het bondsbestuur willen vragen om door een extern bureau te laten onderzoeken 
hoe een (centraal) toelatingsbeleid van aspiranten en leden vorm te geven’. 

De tekst van het verslag wordt hierop aangepast. Het antwoord op het verzoek niet. 

3. Irma (Dijkzicht) wijst op onduidelijkheden in de wijzigingen in de Bondsbouwvoorschriften 
m.b.t. opnemen NEN-normen. 

ACTIE | Dit wordt gecheckt 
 

BESLUIT: Het verslag wordt met bovenstaande wijziging vastgesteld, met dank aan de notulist. 
 

3. Jaarverslag 2023 

 
3.1 Activiteiten 2023 

Voorzitter geeft een toelichting op de activiteiten in 2023. Dit verslag is gepubliceerd in De Vroegop. 
Hij highlight de volgende gebeurtenissen: Oprichting van het Beheerfonds, de discussie rond 

houtstook, opstart van de herziening Statuten en Reglementen, stroomlijnen van administratieve 

processen, veel aandacht en tijd voor de situatie bij Groene Kernparken en noodgedwongen minder 
aan het tot stand brengen van de nieuwe huurcontracten met de gemeente Amsterdam. 

 
Johan (Water-Land) pleit ervoor om de term ‘afdeling’ en ‘tuinpark’ niet door elkaar heen te 

gebruiken. Tuinparken zijn afdelingen van de Bond van Volkstuinders. Hij pleit voor een consequent 
gebruik van ‘afdeling’. 

Antwoord Eric: Begrijpen je opmerking hierover maar we gaan dit niet strikt volgen.  

 
Het verslag wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 
3.2 Financien 2023 

Er zijn van te voren geen schriftelijke vragen binnengekomen. 

Penningmeester geeft een korte toelichting op het resultaat. De bondsvergadering van december 
2023 heeft ingestemd met een negatieve begrotingsresultaat van -95.000. We zijn uitgekomen op -

6.000. De afwijkingen ten opzichte van de begroting zijn m.n. terug te voeren op: 

• Minder grote afvlakking van het aantal aspirant-leden (20.000 euro) 

• Lagere personeelskosten dan begroot omdat de inhuur voor projectleider Statuten en 

Reglementen pas begin 2024 is gerealiseerd (30.000 euro) 

• Lagere advieskosten dan begroot; de inschatting was dat we deze uitgaven nodig zouden 

hebben voor juridische ondersteuning voor o.a. nieuwe huurcontracten. Vanwege de 
vertraging daarbij worden deze uitgaven pas later verwacht. 

 

Mirjam (Buikslotermeer) vraagt uitleg over de leningen (pag. 6 onder Vlottende activa).  
Antwoord: Dit betreft leningen uit het Bouw-en solidariteitsfonds. Dit fonds is een statutair geregelde 

reserve waaruit zowel tuinparken als tuinders een bedrag kunnen lenen. 
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Ralf Grevelink, lid Financiele Commissie en tuinder op De Eendracht, verwijst voor de toelichting naar 

de verklaring van de commissie welke is bijgevoegd bij de stukken. Er zijn geen nadere vragen.  
 

Johan (Water-Land): Naar ik begrepen heb zijn er verschillende accountantsverklaringen mogelijk. 

Sinds wanneer werken we met de verklaring zoals nu is afgegeven? 
Antwoord: Sinds 4 of 5 jaar geleden. 

 
(8.) Benoemingen en voordrachten 

Secretaris verzoekt de bondsafgevaardigden om hun stem uit te brengen op het stemformulier voor 
herbenoeming leden tuchtcommissie, benoeming nieuw lid Financiele Commissie en benoeming van 

Monique Hollenkamp als voorzitter bondsbestuur ter overbrugging tot december 2024. Vanaf nu is er 

gelegenheid voor stemmen en het tellen der stemmen. De uitslag volgt voor de rondvraag. 
 

4. Terugkoppeling onderhandelingen gemeente Amsterdam 
Eric geeft een terugkoppeling over de ontwikkelingen rond de onderhandelingen nieuwe 

huurcontracten met de gemeente Amsterdam. In het activiteitenverslag 2023 wordt het een en ander 
ook vermeld. 

• De gemeente Amsterdam is op enig moment gestopt met het betalen van de 

onderhoudsbijdragen aan 10 tuinparken. In de ‘Gezamenlijke uitgangspunten’ uit 2021 is er 

vervolgens een afspraak gemaakt om in 10 termijnen van € 35.000 dit af te betalen. In de 
algehele vertraging rond de huurcontracten werd ook hierbij geen uitvoering gegeven aan de 

afbetaling. Na de dreiging met een kort geding heeft de gemeente uiteindelijk de eerste drie 
termijnen betaald. De vierde termijn komt eraan. 

• De bondsvergadering december 2023 heeft besloten tot de oprichting van een eigen BvV 

Beheerfonds en daarmee niet te wachten totdat de onderhandelingen met de gemeente 

Amsterdam daarover zijn afgerond. 

• Begin 2024 heeft Eric ingesproken bij de gemeenteraad en de raadsleden er nogmaals op 

gewezen dat het raadsbesluit uit 2021 tot nog toe niet is uitgevoerd. Dit heeft geleid tot enige 

beweging: er is een nieuwe coördinator aangesteld en na de zomer zullen de 
onderhandelingen weer worden opgepakt. Die onderhandelingen zullen moet leiden tot een 

raamcontract voor alle tuinparken (met de gemeente Amsterdam als verhuurder) met daarbij 

per tuinpark een allonge + afspraken over de samenwerking rond de toegankelijkheid van de 
tuinparken. 

 
Vraag Ralf (De Eendracht) | In de eerdere afspraken met de gemeente uit 2021 zouden tuinparken in 

De Groene Kern (Dijkzicht, Ons Lustoord, Nieuw Vredelust) niet meegaan met het beheerfonds. 
Antwoord | Dat klopt maar voor het eigen beheerfonds zijn ze wel meegenomen. De huurverhoging 

vanaf 1 juli 2022 is ook bij de tuinders van deze parken in rekening gebracht. 

Vraag bondsafgevaardigde (De Eendracht) | Wat gebeurt er met de betaling van de achterstallige 
onderhoudsbijdragen?  

Antwoord | Deze worden verdeeld onder de betreffende 10 tuinparken. 
 

5. Terugkoppeling werkgroep Houtstook 
Oscar Vrij, lid van de werkgroep Houtstook en tuinder van tuinpark Osdorp, geeft een terugkoppeling 

van de bevindingen van deze werkgroep. 

• Is twee keer bij elkaar geweest.  

• Werkgroep bestaat uit tuinders van Zonnehoek, Tigeno, Wijkergouw, Osdorp en Ons Buiten 

• Werkgroep heeft gedeeltelijk voortborduurt op de voorstellen zoals geagendeerd op de 

vorige bondsvergadering. Daarbij is besproken wat op bondsniveau geregeld zou 
moeten/kunnen worden en wat op tuinparkniveau. Het volgende tekent zich nu af: 
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o Technische en veiligheidseisen opnemen in de overkoepelende 

bondsbouwvoorschriften  
o Wijze van stoken (droog hout etc.) ook overkoepelend regelen 

o Periode van wel/niet stoken. Een regeling op bondsniveau waarbij de ALV van de 

tuinparken mogen besluiten om een andere regeling daarvoor mogen hebben of 
maken. 

• De werkgroep zal na de zomer een advies aan het bondsbestuur geven en het bondsbestuur 

kan dan weer nieuwe voorstellen doen aan de bondsvergadering. Daarbij is de planning dat in 
de eerste helft van oktober deze voorstellen klaar zijn zodat de ALV van de tuinparken zich 

hierover kunnen uitspreken.  
 

6. Terugkoppeling Project Herziening Statuten en Reglementen 

Thea van Lankveld, projectleider, informeert de bondsvergadering over de aanpak en planning van 
het project. 

• Waarom dit project? In de huidige situatie zijn regels moeilijk te vinden, staan verspreid over 

meerdere reglementen, van sommige regels is niet (meer) duidelijk waarom we ze hebben, 
sommige zijn onduidelijk geformuleerd, negatief taalgebruik, niet meer actueel. En bij 

sommige onderwerpen is er behoefte aan nieuwe regels. 

• De onderwerpen waar behoefte is geconstateerd aan nieuwe regels (zgn. beleidsrijke 

onderwerpen) zijn de volgende: Bevoegdheden centraal-decentraal, geschillenregeling, actief 
tuinderschap, ledeninzet, voorkeursrecht. Deze onderwerpen komen in het informele 

gedeelte aan de orde. 
Verder de onderwerpen: veiligheid-gezondheid-milieu, ecologisch tuinparkbeheer, 

afstemming afspraken met gemeenten, democratie, onboarding (verwelkoming) van nieuwe 
leden, integer bestuur en WBTR, alcohol. En een aantal zgn. quick wins. 

• Planning: vandaag input tijdens informeel gedeelte, december 2024 eerste beleidsrijke 

voorstellen, juni 2025 overige beleidsrijke voorstellen, december 2025 vaststellen nieuwe set 

S&R, januari 2026 Informatiesessies voor afdelingsbesturen en commissies 

• Dit alles moet leiden tot het volgende projectresultaat in december 2025: Nieuwe statuten, 

nieuw reglement voor leden, nieuw reglement voor besturen en commissies, model 

reglement voor de tuinparken. De bondsbouwvoorschriften gaan niet mee in dit project. 

• ACTIE | Het projectplan wordt rondgestuurd aan afdelingsbesturen en bondsafgevaardigden2 

 

7. Ontwikkelingen AVVN 

Eric | Onderwerpen moeten (i.v.m. deadline Vroegop) ruim van tevoren worden geagendeerd. Op het 
moment van agendering speelde er veel. De AVVN heeft echter een aantal zaken in gang gezet; de 

uitkomsten zijn nog niet duidelijk maar er is voldoende aanleiding om dit eerst af te wachten.  
 

9. Presentatie De Groene Kern 
IJsbrand de Boer, bestuurslid van Nieuw Vredelust, geeft een presentatie over de ontwikkelingen in 

De Groene Kern (Dijkzicht, Ons Lustoord, Nieuw Vredelust en De Federatie).  

• De Groene Kern parken zitten nu al vele jaren in een heel taai proces. De plannenmakerij 

rond grootschalige woningbouw in het gebied van deze tuinparken heeft in wisselende 
gradaties deze tuinparken bedreigd met nu als laatste variant de dreigende opheffing van 

Nieuw Vredelust en een deel van Ons Lustoord. 

• Hoe langer het duurt, hoe beter maar het vraagt ook heel veel van de besturen en tuinders 

van deze parken. Je moet voortdurend alert zijn, strijdbaar zijn, invloed uitoefenen, er 

bovenop zitten, zorgen dat de vermoeidheid niet toeslaat. In het geval van DGK is dat nog 

 
2 Het projectplan en de planning is opgenomen in Besturenbrief 44 – 12 juni 2024 
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eens extra complex omdat we te maken hebben met twee gemeenten: Amsterdam als 

verhuurder op gemeentelijk gebied van Ouder-Amstel. 

• De dreigende opheffing gaat i.c. gepaard met een herinrichting van het hele gebied. Dat 

betekent positief meedenken terwijl je andere kant je tuin dreigt te verliezen. Dat is moeilijk 

om je daartoe te zetten. 

• De tuinparken in DGK hebben gekozen voor ‘twee-sporen’ te gaan. Aan de ene kant bezwaar 

maken tegen de plannen waar nodig; aan de andere kant meedenken over plannen over de 
herinrichting. Dit laatste is in 2023 gebeurt in de vorm van co-creatie. Dit heeft een plan 

opgeleverd waar nu ook de beide gemeenten zich positief over hebben uitgelaten. We 
hebben recht van spreken: het plan is beter geworden door onze betrokkenheid. 

• De les is ‘geef nooit op’ hoelang het ook duurt. Ik zie een beeld voor me dat over zoveel jaar 

mijn (klein)kinderen nog steeds op Nieuw Vredelust zijn. 
 

(8.) Benoemingen en voordrachten 

Annemieke Timmerman ontvangt de uitslag van de stemcommissie. Na de hertelling blijkt dat er (in 
totaal) 3 tegenstemmen zijn. Dit betekent dat alle voorgedragen personen zijn benoemd:  

• Monique Jansen (Waterland), Maarten Kox (ons Buiten), Edo Polak (Eigen Hof), Georgine Bom 

(DE Vijf Slagen) en Jeep de Jong (Sloterdijkermeer) voor een periode van drie jaar in de 
Tuchtcommissie.  

• Rached Handich (De Bretten) voor de periode van drie jaar als lid van de Bondscommissie 

Financien. 

• Monique Hollenkamp (Bondsbestuur) voor de periode tot de volgende bondsvergadering in 

december 2024 als voorzitter bondsbestuur. 
 

Na de benoemingen volgt een woord van dank voor Eric van der Putten. Na een zittingstermijn van 
3,5 jaar is hij om precies 24:00 uur deze dag voorzitter af.  Hij blijft nog een periode beschikbaar als 

adviseur. Wij danken Eric hartelijk voor zijn ledeninzet en hopen hem nog vaak te zien op ‘de tuin’!  

 
10. Rondvraag en sluiting  

Tamar (Amstelglorie) vraagt of de term ‘tuinieren’ in een moderne betekenis kan worden opgenomen  
in de statuten en reglementen. Tuinieren is tegenwoordig ‘natuurlijk’ geworden en veel meer dan 

kweken en schoffelen. Antwoord | Wordt meegenomen.  
De voorzitter sluit het officiële gedeelte van de bondsvergadering en nodigt bondsafgevaardigden en 

toehoorders uit om deel te nemen aan de informele tafelgesprekken. Hij dankt iedereen voor 

bijdragen en ledeninzet, in het bijzonder de barmedewerkers en het bestuur van Ons Lustoord. 


